

Referat af fællesmøde i Genskabet
onsdag 31. maj 2023

Deltagere: Kjeld, Lilian, Alice, Dorte, Lilian, Poul, Maja, Tanja, Torben, Siri, Anna.

Facilitator: Anna

Referent: Siri

1. Runde om arbejdsgrupper

Containergruppen: Gruppen har brug for sommerferieafløsere. Poul og Tanja spørger Jeannette og Jesper. Gruppen vurderer løbende behov for tømme-arbejdsdag og indkalder selv.

Butikgruppen: Kjeld meldte sig som tovholder (applaus). Han og Lilian finder dato for møde i gruppen.

Værkstedgruppen: Torben melder at der er blevet arbejdet med indretningen, og værkstedet er indbydende.

Bestyrelsen: Kjeld fortalte at bestyrelsen har konstitueret sig uden ekstra roller, og skal diskutere gruppens opgaver på næste møde.

2. Hvordan tiltrækkes flere aktive

Maja opremsede forslag fra gruppearbejde på forrige møde (m. Lilian og Johanne):

- At synliggøre arbejdsgruppeopgaver og ekstra opgaver, som kan gribes af passive medlemmer o.a.
- Koble kontaktpersoner til nye medlemmer.

3. Fordeling af "hatte"/ansvarsområder

Vi tog en runde.

Værksted: Torben

Hobbyværksted: Gruppen deler ansvaret

Genbrugstrælast: Torben

Bogskabe: Dorte

PR: Siri - Anna meldte sig i gruppen

Hjemmeside: Siri - Tanja meldte sig

Butik: Kjeld (Lilian på vagtskema og nøgler, Johanne på indretning* (*jvf. forrige møde))

Containeren: Poul

Flere ønsker ikke eller kan ikke påtage sig egentligt ansvar for et bestemt område, men tager allerede og gerne faste opgaver som udpakning, butiksvagter, affaldssortering mm. af sig selv.

Torben meldte sig til toilettjansen i juni, Poul i juli.

Tovholder på kurser og workshops: Hviler, måske

kan Lilian genoptage det til efteråret. I mellemtiden organiseres ad hoc i samarbejde med PR-gruppen.

Workshop-"bobler": Mosaik, sociokratikursus (efteråret), upcycling v hhv. Siri og Eja & Johanne. (Tanker uden konkrete planer)

Søndag d. 9. juli kl. 10-14 Mega-Rep

Reparationsworkshop/repair café med Torben som organisator. Flere kategorier.

4. Forretningsplan/ 5-årsplan

Forslaget gik ud på at afgrænse forretningsplanen til en 5-årsplan for bedre at kunne tage samtalen om hvad vi gerne vil i gruppen. Af hensyn til nye, fremlagde Siri baggrunden for Genskabets behov for en forretningsplan (begrundet i at vi i en købssituation skal kunne søge finansiering).

Input fra kommentarrunde/idérunde:

- Inspiration fra Fanø
- Hyre Niels fra Det Lille Orø-værksted
- Opstille kasse til forslag
- Kræver mandat
- Fast punkt på fællesmøder
- Samtale med tovholderne
- Betale for konsulent
- Der findes masser af info, tal med fagfolk
- Ingen udefra kan beslutte hvad vi vil
- Advokat
- Kræver beslutning om niveau
- Giv bestyrelsen mandat
- Opret en stilling/vi skal ikke ansætte
- 5-årsplan og projektbeskrivelse kan indgå i en forretningsplan, men er ikke det samme.

Forsamlingen vedtog den løsning at engagere Siri til at skrive forretningsplanen. Rammerne for opgaven og honoraret defineres i samarbejde med bestyrelsen og godkendes på fællesmødet.

Næste bestyrelsesmøde: 11. juli kl. 16.30.

Næste fællesmøde: 17. august 16.30 med fællesspisning.